
VILÁG PROLETÁRIAI, EGYESÜLJETEK! 

/tjv / 
fen t 
10 X 
Vta. 

M A-G Y A R S Z O C l A L I S T A M U N K A S P Á R T L A P j A 

65. évfolyam 
266. szám 

1975. 
november 13n 

csütörtök 

Ára: 

80 fillér 

Lázár György 
ás ffldo Moro befejezte 

megbeszéléseit 
A magyar kormány tőt fogadta 

GéOvanni Leone 
Lázár György, a Minisz-

tertanács elnöke, aki A ldo 
Moro olasz miniszterelnök 
meghívására hivatalos kor-
mányfő i látogatáson tartóz-
kodik Rómában , szerdán 
folytatta megbeszéléseit A 
második napi tárgyalások 
délelőtt 11 órakor kezdődtek 
meg a Chigi-palotában. Lá-
zár György kíséretében részt 
vett ezeken dr. Bíró József 
külkereskedelmi miniszter, 
Nagy János külügyminiszter-
helyettes, dr. Bényi József 
külügyminisztérium! cso-
portfőnök és Palotás Rezső 
római nagykövet Olasz rész-
ről Aldo Moro kíséretében 
jelen volt Francesco Catta-
nei külügyi á l lamtitkár, Ce-
sidio Guazzaroni és Eugenio 
Plaja, a külügyminisztérium 
főigazgatót Mario JTanzi 
budapesti olasz nagykövet 

A Chigi-palotában folyta-
tott második megbeszéléssel 
véget értek a hivatalos ma-
gyar—olasz kormányfői tár-
gyalások. A két miniszterel-
nök, Lázár György és Aldo 
Moro , 'V megbeszélések befe-
jeztével nyilatkozatot irt alá, 
amely — a látogatás proto-
koll ját tükröző közös közle-
ményen túlmenően — kifejti 
a két fél nézeteit a megvita-
tott kérdésekben a nemzet-
közi élet és a kétoldalú 
kapcsolatok területén. 

(A két kormányfő által 
aláírt nyilatkozatot a 2. olda-
lon közöljük.) 

A szerdal tárgyalásokon a 
magyar miniszterelnök pozi-
tívan értékelte a kétoldalú 
kapcsolatok alakulását, rá-
mutatva, hogy a helyzet le-
hetővé teszi a még maga-
sabb szintű érintkezést is. 
Hangoztatta annak fontossá-
gát, hogy a két külügymi-
nisztérium ál landó és rend-
szeres kapcsolatban álljon 
egymással. Ugyanakkor Lá-

Lázár György miniszterelnököt szerdán fogadta. Leone 
olasz köztársasági elnök 

lott ünnepélyes . aláírási ce-
remónia után Leoüe olasz 
köztársasági elnök a Quiri-
nale palotában — az elnök 
székhelyén — fogadta a ma-

zár György megállapította, ^üniszterelimköt. Dél 
hogy a gazdasági kapcsola-
tok alakulása elmarad a po-
litikaitól, és ezzel kapcso-
latban felhívta a figyelmet 
arra, hogy a két ország kö-
zött tavaly aláírt 10 éves 
egyezmény megfelelő keretet, 
j ó lehetőségeket nyúj t az 
együttműködés elmélyítésére, 
és harmadik piacokon való 
közös fellépésre. Ezekről a 
kérdésekről Bíró József kül-
kereskedelmi miniszter ma. 
csütörtökön ú jabb megbe-
szélést folytat Ciriaco d- Mi-
ta olasz külkerewkeüe'emi 
minisz+errel. Bíró József a 
szerdai tárgyalásokon külön 
kiegészítőt adott a gazdasági 
kancsó'atok állásáról. 

Aldo Moro olasz kormány-
tő a tárgya1 ások során ugyan-
csak elégedetten nyilatkozott 
a kétoldalú kaocsolatok ala-
kulásáról, egyetértett a kül-
ügyminisztérium! kancsolat-
tartás gondolatával. Hangsú-
lyozta, hogy olasz részről a 
gazdasági 'karcolatokat is a 
po'it 'ksi kancso'atok szintjé-
re kíván ják emelni, és ezért 
mi-dent megteszek. A ma-
gyar—o'nsz tárgya* á15 oka* 
kezde**öl fogva a szívéivé* 

j ó légkö- iei 'emezte. Moro 

kormányfő e1 -ogadta Lázár 
György meghívását egv ma-
gy&ro"=»ági lá togatásra — 

ennek , tdő-"->ntjál és egvéb 

résr'et°<t d i p lomác i a i ű ton 

ponto-íriák. 

A Chigi-palotában lezaj-

után Lázár György ellátoga-
tott a római-magyar katonai 

akadémiára, majd ú jabb vá-
rosnézés után Darida meg-
bízott római polgármesternél 
tett látogatást Este Palotás 
Rezső, Magyarország római 
nagykövete adott fogadást a 
magyar kormányfő tisztele-
tére. 

A közérdekű bejelentések 
intézése 

Tegnap délután hivatalos Hangsúlyozták a tanácsko-
helyiségében ülést tartott a záson, hogy a közérdekű be-
Csongrád megyei Népi El- jelentések és panaszok ala-
Lenőrzési Bizottság. A ta- pos és gyors ügyintézése ta-
nácskozáson részt vett Péte- vábbra is elsőrendű fontos-
éi István, a Központi Népi ságú. Általános jelenség, 
Ellenőrzési Bizottság általá- hogy csökken a panaszok 

elnökhelyettese és dr. száma, ugyanakkor gyara-nos 
Atcél György, a KNEB tit-

kárságának vezetője is. Az 

ülésen megtárgyalták dr. 

Dáni Sándornak, a József 

podnak a közérdekű beje-
lentések. Az utóbbi azt tük-
rözi, hogy egyre növekszik a 
a közélet iránti érdeklődés. 
A tanácskozáson javaslato-.—.— . A canacsK.o casuu j i v a ^wtu-

Attila Tudományegyetem^ Ál- k a t f o g a d t a k e l j a m e l y e k kö-laro- és Jogtudományi Kara 
adjunktusának előterjeszté-
sében a közérdekű bejelen-
tések és panaszügyek. intézé- tartöttak-
oét a tanácsi szakigazgatási 
szerveknél és különböző vál-
lalatoknál. Megállapították, 
hogy a legutóbbi, az 1872-
ben tartott átfogó vizsgálat 
óta mind a közigazgatásban, 
mind a vállalatoknál á}tálá-
ban javult a bejelentésekkel 
és panaszokkal kapcsolatos 
nyilvántartás és ügyvitel., 
azonban az intézkedési mód 
még nem egységes, és nem 
mindenütt lelkiismeretes. 

ztil számosat megküldenek 
azoknak a v á l t a t o knak , 
ahol a témában vizsgálatot 

Befejeződött a vetés 
Ezen az őszön Csongrád megye termelő-

szövetkezeteiben, á l lami gazdaságaiban 
kedvezett az idő mind a betakarítási, 
mind * vetési munkáknak . Igaz, hogy a 
kritikus nyár, a belvízzel sújtott táblák 
előkészítése őszi magágynak lassította, 
megdrágította a termelési folyamatokat, 
hátráltatta is, mégis a mezőgazdasági üze-
mek példamutatóan szervezték meg az 
őszi tennivalókat. Az őszi árpa, takar-
mánykeverék, rozs és triticálé mellett 
szeptember végétől november 11-ig 78 ezer 
110 hektáron került földbe jövő évi ke-
nyerünk magja. A közös gazdaságokban 
ennyi őszi búza vetését tervezték, s állva 
szavukat, kedd estig teljesítették is. Az 
aránylag kedvezőbb őszi napok lehetővé 
tették a jó talajelőkészítést, optimális ta-

lajmegmunkálást, s az utóbbi időben le-

hullott csapadék szintén kedvezett, hogy 

az őszi vetés megerősödjék. Néhány gaz-

daközösségben még járnak a vetőgápek, 

a vízfoltos területeken, táblákon szórják 

földbe a magot, az eredeti tervtől eltérő-

en, hogy több. kenyér kerüljön jövő nyá-

ron a népgazdaság asztalára. 

A legfrissebb összesítések arról is ta-
núskodnak, hogy Csongrád megyében az 
összes cukorrépa-terület 80 százalékáról 
már betakarították és elszállrtották a ter-
mést. A fentiekből következén, hogy az 
erőgépek átcsoportosításával a betakarí-
tott táblákon meggyorsult az őszi mély-
szántás is, amire ugyancsak kedveznek a 
novemberi napok. 

1976 májusára 

Összehívják 
az ifjúsági szövetség 

IX. kongresszusát 
Ülést tartott a KISZ Központi Bizottsága 

Szerdán kibővített ülést A dokumentum, amely a sajátosságokat mindenütt fi_ 
tartott a Magyar K o m m u . szervezetek és bizottságok el- gyelembe vevő formákban — 
nista If júsági Szövetség Köz . következő mozgalmi évi te- 1976. szeptemberében kez. 
ponti Bizottsága, A tanács- vékenysógének alapja, fel- dódik, A KlSZ-saervezetek 
kózáson részt vett és. félszó- hívja az ifjúsági szövetség továbbra is segítik az úttörő 
telt Pul la i Árpád, a Magyar szervezeteit és tagjait, hógy s2övétség munkáját , erősítik 
Szocialista Munkáspárt Köz- folytassák áz MSZMP X I . az ifjúkommuniífca és az út-
ponti Bizottságának titkára, kongresszusa határozatainak törő-közösségek egyijttmű-

Dr. Macóthy Lászlónak, az Végrehajtását. Az 1978—77-es kődését. Továbbra is élő jeU 
MSZMP Politikai Bizottsága mozgalmi év során ismerjék szava az ifjúsági mozgalom-
tagjának,. a K ISZ Központi meg és dolgozzák fel a K ISZ nak: „művelt ifjúságért!" Az 
Bizottsága első t itkárának IX . kongresszusának határo-
előterjesztése alapján a K ISZ zatát, annak döntései alap-
K B úgy dönjtött, hogy 1976. j án egészítsék ki akcióprog-
májusára összehívja az ifjú- r am juka t 
sági szovetseg soron követ— Az ifjúsági törvény végre— 
kező, IX . kongresszusát. A hajtásának ellenőrzése végett 
K ISZ Központi Bizottsága a 1976-ban országszerte ismét 
következő napirendek meg- megrendezik az ifjúsági par-
tárgyalását javasolja a kor®- lamenteket-
resszusnak: Az ifjúság szocialista tu~ 

L A Központi Bizottság be- datának formálását a fiata-
lok közösségi nevelését, a 
szocialista életmód jegyeinek 
kialakítását szolgálja az if-
júsági szövetség politikai 
képzése, amelynek ú j rend-

változatos, a helyi 

számolója, javaslat a QL 
kongresszus határozatára, a 
szervezeti szabályzat módo-
sítására, 

a. A központi pénzügyi el-
lenőrző bizottság jelentése. 

3. A Központi Bizottság és 
a központi pénzügyi ellenőr, 
ző bizottság megválasztása. 

A K ISZ Központi Bizott-
sága meghatározta a kong-' 
resszusi felkészülés politikai 
célkitűzéseit és felhívta az 
ifjúsági szövetség minden 
szervezetét és tagját, hogy 
legjobb tudása, képessége 
szerint végzett munkával , 
tanulmányi kötelességei tel-
jesítésével a K ISZ 1975—76-
06, kongresszusi akcióprog-
ramjának végrehajtásával 
készüljön a IX . kongresszus-
ra. A Központi Bizottság 
meghatározta a szervezetek 
felkészülésének ütemtervét, 
valamint a választások rend-
jét. Megvitatta a IX . kong-
resszus előzetes dokumentu-
mait. és úgy döntött, hogy 
azokat a KlSZ-alapszerveze-
tek előzetes vitájára bocsátja. 

Ezután a K ISZ Központi 
Bizottsága — Deák Gábor-
nak. a K ISZ K B titkárának 
előterjesztésében — megvi-
tatta és elfogadta az ifjúsági 
szövetség 197-6—77_es moz-
galmi évre szóló akcióprog-
ram j á t 

szere 

egyes ifjúsági rétegek fel-
adatainak meghatározása 
során az akcióprogram a 
dolgozó fiatalok jelentős 
teendőjeként jelölte meg az 
országos nagyberuházások 
feletti védnökségek sikeres 
befejezését. A tanuló fiata-
lok akcióinak sorában említi 
a program a tanulmányi 
mozgalmak és versenyek 
folytatását, a kommunista 
szülők és a KISZ-aktivisták 
találkozóit a középiskolák-
ban. a fizikai dolgozók te. 
hetséges gyermekeinek segí-
tését 

Roska István Szegeden 
Roska István külügymi-

niszter-helyettes szerdán 
Szegedre érkezett. Fogadta 
öt dr. Komócsin Mihály, a 
megyei pártbizottság első tit-

kára. Megbeszélést folyhat-
tak a testvérmegyei kapcso-
latok jelenlegi helyzetéről és 
e kapcsolatok tovább fejlesz. 
tésóráL 

illést tartott a népfront 
városi bizottsága 

Tegnap délután Szegeden, során széles körű mozgalmi 
a városi népfrontszékh'ázban gyakorlatot szerzett. A nép-
ülést tartott a Hazafias Nép- front városi elnöke egyben 
front városi bizottsága. A javaslatot tett az ú j nép-
tanácskozáson részt vett De- fronttitkár megválasztására 
ák Béla, az MSZMP Szeged A népfront Szeged városi bi-
városi bizottságának titkára, zottsága egyhangúlag titkár-
Molruír Sándor, a Hazafias rá választotta Kiss Piroskát, 
Népfront Csongrád megyei és felmentette Salamon Ist-
bizottságának titkára, Bá- vánt a titkári tisztségviselés 
nyainé dr. Birkás Mária, a alól. Salamon István a nép-
városi tanács elnökhelyette- front városi vezető testület-
se, dr. Csikós Ferenc, a vá- nek, az elnökségnek tovább-
rosi tanács végrehajtó bi- ra is tagja marad, 
zoítságának titkára. Ezt követően Hofgesang 

Dr. Kedvessy György, a Péter, a népfront városi al-
népfront városi bizottsága- elnöke a tanácstagok közéle-
nak elnöke köszöntötte a ti tevékenységéről — ez a 
résztvevőket, majd Ismertet- beszámoló a városi tanács-
te, hogy a népfront városi ülés elé kerül — tartott vi-
elnöksége októberi ülésén taindító előadást. Beszámo-
megbízta Kiss Piroskát a lójában körvonalazta a ta-
népíronttitkári teendők ellá- nácstagi munka fő terü'eteit, 
tásával, mivel a korábbi vá- megemlítette az eredménye-
rosi titkár, Salamon István ket, s szólt a hiányosságokról 
megromlott egészségi állapo- is. A bizottsági tagok véle-
tára tekintettel felmentését, ménveikkel és javaslataikkal 
illetve nyugdíjazását kérte, kiegészítették a je'entest 
Elmondta azt is, hogy Kiss , Vésrül Kiss Piroska, a Ha-
Piroska korábban a K ISZ zafías Népfront városi bi-
Szeged városi bizottsága po- zottsá-'ának titkára akt-telis 
lítikai munkatársaként dol- ma»m'mi , feladatokról tájé-
gozott, és eddigi munkássága koztátott 


